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 Referat – Afdelingsmøde afdeling 8 
 

Vedrørende: Afdelingsmøde i afdeling 8 

 

Sted: Kollektivhuset, Moldevej 3 

Dato: Den 7. juni 2021 kl. 19:00 

Deltagere: 33 beboere samt bestyrelse - fra i alt 29 husstande  
Egon Nielsen, afdelingsbestyrelsesformand 
Tonny Ørsted, afdelingsbestyrelsesmedlem 
Kim Clausen, afdelingsbestyrelsesmedlem 
Erik Hansen, afdelingsbestyrelsesmedlem 
Jan Nielsen, afdelingsbestyrelsesmedlem 
 
Deltagere fra ØsterBO: 
Henning Bechmann, organisationsbestyrelsesmedlem 
Rie Schmidt-Nielsen, inspektør 
Helle Friis Jensen, driftschef 
Linda Tranberg, kundechef 
Kurt Nielsen, ejendomsfunktionær 
Henrik Toft, ejendomsfunktionær 

Dagsorden: 
 

1. Valg af dirigent og evt. stemmeudvalg.  

2. Fremlæggelse af afdelingsbestyrelsens beretning for det forløbne år 

3. Godkendelse af afdelingens driftsbudget for 2021/2022 

4. Orientering om afdelingens årsregnskab 2019/2020 

5. Indkomne forslag: 

a.        Forslag om dørtelefoner undtagen Hjortevej og Sikavej  
  v/afdelingsbestyrelsen 
           Stillingtagen til om der skal monteres en dørtelefon i hver lejemål,          
           undtaget Hjortevej og Sikavej, til en max. huslejestigning på kr. 22,- 
  pr.  lejemål pr. måned 
b.   Forslag om aflåsning af døre v/afdelingsbestyrelsen 

 Stillingtagen til om alle døre skal være låst mellem kl. 22:00 – 07:00  
 v/afdelingsbestyrelsen. 

c.  Forslag om nye tage på Hjortevej og Sikavej v/afdelingsbestyrelsen  
           Stillingtagen til om der skal nyt tag på Hjortevej og Sikavej til en 

 max. huslejestigning på kr. 291,- pr. lejemål pr. måned. 
 Huslejekonsekvensen er  kun til beboerne på Hjortevej og Sikavej 

d.  Forslag om kloakrenovering i 2 familiehusene 
 v/afdelingsbestyrelsen.                          

Stillingtagen til om der renoveres kloak i 2 familiehusene til en 
max. huslejestigning på kr. 5,20 pr. m2 pr. måned. 
Huslejestigningen er for alle beboere i afd. 8. 

e.        Forslag om oprettelse af separat konto v/afdelingsbestyrelsen 
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Stillingtaget til om der skal oprettes en separat garagekonto, hvortil 
lejeindtægt fra garager indbetales. Konto oprettes pr. 1. oktober 
2021. Bestyrelsen ønsker at hæve garagelejen med kr. 50,00 pr. 
måned pr. garage. 

   f.  Forslag om indkøb af hjertestarter 
 Stillingtagen til om der skal indkøbes en hjertestarter til max. 
 huslejestigning på kr. 3,50 pr. bolig pr. måned. Huslejestigningen er 
 for alle beboere i afd. 8.  

   g.  Forslag om hegn og beplantning bag redskabsskur 
 Stillingtagen til om der skal opsættes stolpe hegn og beplantning 
 bag redskabsskur med en huslejestigning på max kr. 1,50 pr. bolig  
 pr. mdr.  Huslejestigningen er for alle beboere i afd. 8. 

   h.  Forslag om opsætning af fugleskræmmer 
 Stillingtagen til, om der skal opsættes fugleskræmmer på rækværket 
 ved ældreboligernes hyggekrog, med en huslejestigning på max kr. 
 1,00 pr. bolig pr. mdr. Huslejestigningen er for alle beboere i afd. 8. 

   i.   Forslag om cykelstativ 
 Stillingtagen til indkøb af cykelstativ og inddragelse af p-plads til en 
 max huslejestigning på kr. 0,50 pr. bolig pr. mdr. Huslejestigningen 
 er for alle beboere i afd. 8. 

   j.           Forslag om haveaffaldsspand 
  Stillingtagen til om der skal indkøbes en haveaffaldsspand med en 
  huslejestigning på max kr. 0,50 pr. bolig pr. mdr.  
  Huslejestigningen er for alle beboere i afd. 8. 

   k.          Forslag om mosbehandling af altaner 
   l.           Forslag om tilladelse til at holde en kat 
   m.         Forslag om at holde en hund pr. blok. 
   n.          Forslag om tilladelse til at få besøg af/passe hund i 6 uger 
   o.          Forslag om lås på vaske- og tørrerum 

 Stillingtagen til at få lås på vaske og tørrerum elsdyrvej 12 og 14 til 
 en max huslejekonsekvens på max kr. 7,70 pr. bolig pr. mdr.  
  Huslejestigningen er for alle beboere i afd. 8. 

   p.          Forslag om at få pengeopfyldningsapparatet udenfor. 
           q.          Forslag om reparation og maling af garagelåger. 

 Stillingtagen til at de hvide garagelåger skal repareres og males  
            r.          Forslag om ny rulle. 

 Stillingtagen til, om der skal sættes en nyere rulle i blokken 12/14, 
 gerne brugt, med hævning af rullen via fodpanel til en max 
 huslejekonsekvens på max kr. 5,40 pr. bolig pr. mdr.  
 Huslejestigningen er for alle beboere i afd. 8. 

            s.         Forslag om parasol til seniorpladsen, gerne flytbar. 
            t.       Hvor langt er vi med aflåsningssystemer, som kan muliggøre  
  redningspersonale at komme ind. 

6. Valg af bestyrelsesmedlemmer 

a. På valg er Medlem Tonny Ørsted 

  Medlem Erik Hansen 
b. Valg af suppleanter 
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7. Eventuelt 

Referent: Linda Tranberg 

Pkt. 1: 
 
 

Helle Friis Jensen blev valgt som dirigent. 
 
Helle Friis Jensen takkede for valget og konstaterede, at afdelingsmødet var 
lovligt indvarslet.  
 
Kurt Nielsen og Henrik Toft fra ØsterBO drift blev valgt som stemmetællere. 
 

Pkt. 2: Beretningen var vedlagt dagsordenen, og den blev derfor ikke gennemgået.  
 
Beretningen er vedlagt som bilag* 
 
Spørgsmål til beretningen vedr. adgang til boligerne ved behov for nødhjælp. 
Punktet bliver parkereret til drøftelse under forslag, som er stillet. 
 
Afdelingsbestyrelsens beretning blev taget til efterretning. 

Pkt. 3: Budgettet blev fremlagt af inspektøren. 
 
Der blev spurgt om husleje må stige, når der ikke er gået 5 år efter en renovering. 
Inspektør forklarer, at reglerne er ændret.  
 
Der blev spurgt, om man har set på muligheden for besparelser for at sikre en 
mindre huslejestigning.  
Inspektøren fortæller, at der er mange udgifter til vedligehold, hvortil der ikke er 
afsat penge. Derfor bliver man nødt til at lægge til side for at sikre, at der er til 
fremtidige istandsættelser. Det er derfor ikke muligt at se på besparelser i forhold 
til vedligeholdelsesbudget. 
 
Budgettet blev godkendt, med en stemme imod. 

Pkt. 4: Forsamlingen ønskede ikke årsregnskabet gennemgået. 
 
Regnskab taget til efterretning. 

Pkt. 5: a.  Forslag om dørtelefoner undtagen Hjortevej og Sikavej  
            v/afdelingsbestyrelsen 
            Stillingtagen til om der skal monteres en dørtelefon i hver lejemål,          
           undtaget Hjortevej og Sikavej, til en max. huslejestigning på kr. 22,- 
  pr. lejemål pr. måned 

  Der bliver spurgt om huslejestigningen vil gælde alle. Inspektøren   
  svarer, at der vil ikke blive huslejestiger til Hjortevej og Sikavej  
 
 9 stemmer for 
 28 stemmer imod 
 Forslaget ikke vedtaget 

 
b.   Forslag om aflåsning af døre v/afdelingsbestyrelsen 
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Stillingtagen til om alle døre skal være låst mellem kl. 22:00 – 07:00  
v/afdelingsbestyrelsen. 
Der blev udtrykt ønske om at modtage et skriv fra Falck, hvori Falck 
betrygger, at de om nødvendigt vil sparke dørene ind.  
 
Forslaget bliver trukket tilbage af afdelingsbestyrelsen. 
 

c.  Forslag om nye tage på Hjortevej og Sikavej v/afdelingsbestyrelsen  
           Stillingtagen til om der skal nyt tag på Hjortevej og Sikavej til en 

 max. huslejestigning på kr. 291,- pr. lejemål pr. måned. 
 Huslejekonsekvensen er kun til beboerne på Hjortevej og Sikavej. 

 
Der var opfordring fra en beboer, til at man undlader at stemme, 
hvis man ikke bor på Hjortevej og Sikavej.  
 
4 stemmer for 
0 stemmer i mod 
 
Forslag vedtaget 
 

d.  Forslag om kloakrenovering i 2 familiehusene 
 v/afdelingsbestyrelsen.                            

           Stillingtagen til om der renoveres kloak i 2 familiehusene til en max. 
 huslejestigning på kr. 5,20 pr. m2 pr. år 
 (rettelse fra pr. md. – ØsterBO beklager fejlen)  
 Huslejestigningen er for alle beboere i afd. 8.  
 Der bliver stillet spørgsmål til grunden til at alle i afd. skal betale for 
 renoveringen.  
 Inspektøren fortæller, at det er grundet, at det er en samlet 
 afdeling.  
 Der bliver spurgt hvad der sker, hvis man stemmer i mod.
 Inspektøren  fortæller, at der kan blive tale om, at man vil blive nødt 
 til at gennemføre, da der er grene som vokser ind i rørene, og der er 
 konstateret tilbageløb. 
 
 24 stemmer for 
 5 stemmer imod  
 Forslaget vedtaget 
 

 
e.        Forslag om oprettelse af separat konto v/afdelingsbestyrelsen 

 Stillingtaget til, om der skal oprettes en separat garagekonto, hvortil 
 lejeindtægt fra garager indbetales. Konto oprettes pr. 1. oktober 
 2021. Bestyrelsen ønsker at hæve garagelejen med kr. 50,00 pr. 
 måned pr. garage. 
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 Inspektøren præciserer, at der er spørgsmål omkring lovligheden 
 omkring forslaget hvorfor dette først skal afklares. Derfor skal det 
 efterfølgende undersøges, inden forslaget kan vedtages. 
 Inspektøren fortæller, at der ikke tidligere er blevet henlagt til at 
 renovere garager.  
 Afstemningen gælder omkring ønsket, som skal viderebehandles. 
 
 30 stemmer for  
 0 stemmer imod 
 Forslaget vil blive undersøgt.  
  

    f.  Forslag om indkøb af hjertestarter 
 Stillingtagen til om der skal indkøbes en hjertestarter til max. 
 huslejestigning på kr. 3,50 pr. bolig pr. måned. Huslejestigningen er 
 for alle beboere i afd. 8.  
 
 Forslagsstiller begrunder forslaget med, at det vil give tryghed for 
 hele afdelingen. Der er blevet undersøgt muligheden for at søge 
 Trygfonden.  Der bliver fortalt, at chancen er lille for at modtage en 
 den vej.  
 
 24 stemmer for 
 3 stemmer imod 
 Forslaget vedtaget 
 

   g.  Forslag om hegn og beplantning bag redskabsskur 
 Stillingtagen til, om der skal opsættes stolpe hegn og beplantning 
 bag redskabsskur med en huslejestigning på max kr. 1,50 pr. bolig 
 pr. mdr. Huslejestigningen er for alle beboere i afd. 8. 
 
 8 stemmer for 
 9 stemmer imod 
 Forslaget ikke vedtaget 
 

    h.  Forslag om opsætning af fugleskræmmer 
 Stillingtagen til, om der skal opsættes fugleskræmmer på rækværket 
 ved ældreboligernes hyggekrog, med en huslejestigning på max kr. 
 1,00 pr. bolig pr. mdr. Huslejestigningen er for alle beboere i afd. 8. 
 
 Der bliver spurgt til, om stigningen er for evigt. Dette bekræftes 
 af inspektøren, da det vil skulle vedligeholdes. 
 
 6 stemmer for 
 17 stemmer imod 
 Forslaget ikke vedtaget 
 

    i.   Forslag om cykelstativ 
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 Stillingtagen til indkøb af cykelstativ og inddragelse af p-plads til en 
 max huslejestigning på kr. 0,50 pr. bolig pr. mdr.  
 Huslejestigningen er for alle beboere i afd. 8. 
 17 stemmer for 
 6 stemmer imod 
 Forslaget vedtaget 
 

    j.          Forslag om haveaffaldsspand 
  Stillingtagen til om der skal indkøbes en haveaffaldsspand med en 
 huslejestigning på max kr. 0,50 pr. bolig pr. mdr.  
 Huslejestigningen er for alle beboere i afd. 8. 
 
 8 stemmer for 
 17 stemmer imod  
 Forslaget ikke vedtaget 
  
 Ejendomsfunktionæren opfordrer til, at man kan stille det 

 opsorteret ved papcontainer. 
 

   k.          Forslag om mosbehandling af altaner 
 Forslag trukket tilbage 
 Bliver sat i drift og vedligeholdelsesplanen 
 
    l.           Forslag om tilladelse til at holde en kat 
 
 16 stemmer for 
 19 stemmer imod  
 Forslaget ikke vedtaget. 
 
   m.          Forslag om at holde en hund pr. blok.  
   præcisering – afstemning er om man må holde hund 
  
 10 stemmer for 
 22 stemmer imod  
 Forslaget ikke vedtaget.  
 
   n.          Forslag om tilladelse til at få besøg af/passe hund i 6 uger 
  Der kan ikke stemmes om forslaget, da det i ØsterBO er fastlagt, 

 at man må passe en hund 14 dage om året. 
 
    o.         Forslag om lås på vaske- og tørrerum 

 Stillingtagen til at få lås på vaske og tørrerum Elsdyrvej 12 og 14 til 
 en max huslejekonsekvens på max kr. 7,70 pr. bolig pr. mdr.  
  Huslejestigningen er for alle beboere i afd. 8. 
 
  3 stemmer for  
  17 stemmer imod 
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  Forslaget ikke vedtaget 
 
 
 

    p.         Forslag om at få pengeopfyldningsapparatet udenfor.  
  Forslaget udgår, da det ikke er teknisk muligt at placere anlægget 

   i det fri.  
 

            q.         Forslag om reparation og maling af garagelåger 
 Stillingtagen til, at de hvide garagelåger skal repareres og males 
 
 Forslaget udgår, da det er på drift og vedligehold i 2022. 
  

             r.         Forslag om ny rulle 
 Stillingtagen til, om der skal sættes en nyere rulle i blokken 12/14,  
 gerne en brugt rulle, med hævning af rullen via fodpanel til en max 
 huslejekonsekvens på max kr. 5,40 pr. bolig pr. mdr.  
 Huslejestigningen er for alle beboere i afd. 8. 
 

 3 stemmer for 
 22 stemmer imod 
 Forslaget ikke vedtaget. 

 
             s.        Forslag om parasol til seniorpladsen, gerne flytbar.  
 Forslaget faldt, da parasollen er indkøbt 
 
             t.    Hvor langt er vi med aflåsningssystemer, som kan muliggøre 
 redningspersonale at komme ind. 
  
 Der kunne ikke stemmes om punktet. Punktet blev drøftet under 
 forslag b.  

Pkt. 6: Valg af bestyrelsesmedlemmer 

På valg var Bestyrelsesmedlem Tonny Ørsted - 55 stemmer 

 Bestyrelsesmedlem Erik Hansen - 54 stemmer 
 
 Jesper Nielsen - 25 stemmer 
 
  Tonny Ørsted og Erik Hansen blev genvalgt  
 

Valg af suppleanter 

1. suppleant: Jesper Nielsen  
 
2. suppleant: Karen Birgitte Hansen 
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Pkt. 7: Eventuelt 
 
Der bliver spurgt, om man også selv skal skifte fælleslåse ud. 
Dertil svarer driftschefen, at det skal man ikke  
 
De terrasser, som skal udskiftes i år, har det været svært at skaffe håndværkere 
til. Priserne er steget voldsomt grundet overophedningen i byggeriet. 
Terrasserne vil blive gennemgået af inspektøren og afdelingsbestyrelsen. De 
terrasser som absolut skal udskiftes nu, vil blive det, resten vil blive udført 
næste år.  
Der bliver spurgt, om alle ved hvordan Genvex fungerer (ventilationsanlæg).  
Inspektøren vil udarbejde en kort beskrivelse om, hvordan de fungerer. 
Beskrivelsen vil blive lagt på min side 
 
Der mangler at blive malet noget oppudset væg ved Jægervænget 4. 
Inspektøren ser på det, og vender tilbage.  
 

 Afdelingsbestyrelsen ser herefter således ud: 
 
afdelingsbestyrelsesformand                Egon Nielsen, Jægervænget 24, st. 
afdelingsbestyrelsesmedlem     Tonny Ørsted, Elsdyrvej 8, 1. tv.  
afdelingsbestyrelsesmedlem    Kim Clausen, Elsdyrvej 6A, 2. tv. 
afdelingsbestyrelsesmedlem     Erik Hansen, Jægervænget 22, st. 
afdelingsbestyrelsesmedlem     Jan Nielsen, Jægervænget 17, st. 
1. suppleant:      Jesper Nielsen, Hjortevej 32 1.          
2. suppleant:                            Karen Birgitte Hansen, Elsdyrvej 12 st.tv.           
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*Afdelingsbestyrelsesformandens beretning: 
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